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Uvažuji, kolik lidí se scházelo doma v církvi u manželů Akvily a Prisky, kolik v domě
Filemona, kolik u Nymfy a kolik v řadě dalších novozákonních domácností. 
I když se scházeli „jen doma“, Lukáš i apoštol Pavel pro ně ve svých spisech používají
obvyklé označení „ekklesía“ – česky „církev“.
Představ si prosím opravdové Boží děti, které společně naplňují všechny biblické funkce
církve, jak jsme je pozorovali ve druhé kapitole Skutků apoštolů. Rozdíl je pouze v tom, že se
těch Božích dětí neschází 3000, ani 300, ba dokonce ani 30. Ale zpočátku jen pět nebo sedm.
Když takováto menší skupina naplňuje FUNKCE, jaké měla první církev, je z biblického
pohledu církví? Někteří věřící se zarazí a hned se jim chce říct: „To snad NE! Pět nebo
sedm lidí je nanejvýš skupinka, určitě ne sbor.“

Dívám se na funkce církve z druhé kapitoly knihy
Skutků a nechávám otevřenou otázku: Chybí něco
pěti nebo sedmi Ježíšovým učedníkům, aby byli
novozákonní církví, když:

Vedou další lidi k přijetí Pána Ježíše a k „pokání“,1.
křtí ty, kdo upřímně uvěřili,2.
rozmlouvají s nebeským Otcem a s živým Ježíšem,3.
sdílejí dobrou zprávu a budují učedníky,4.
bývají spolu, vzájemně si slouží a mají se rádi5.
různými způsoby chválí Boha,6.
připomínají si Ježíšovu oběť a zmrtvýchvstání,7.
podle potřeby sdílejí materiální prostředky,8.
jasným centrem jejich společenství je Boží slovo,9.
slouží mezi nimi zbožní vedoucí,10.
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a z Písma přijali společnou identitu církve?11.

Chybí něco takové „skupince“, aby byla církví v novozákonním smyslu?

Budu velmi rád, když v Česku a na Slovensku budou jako houby po dešti vznikat nové a nové
sbory obvyklého formátu s novými lidmi zvenku! Třeba třicetičlenné, padesátičlenné nebo
klidně stočlenné…! A jsem velmi vděčný za aktivity, které se k tomu u nás podnikají. Kolik
věřících se ti vybaví, že by mohli založit a vést třeba jen třicetičlenný nový sbor?
(Samozřejmě za účasti příslušného menšího týmu.) Znáš jednoho, dva takové křesťanské
vedoucí?

A kolik věřících se ti ve Tvém dosahu vybaví, že by mohli začít a provázet společenství
rostoucí od pěti lidí třeba k počtu 10 nebo i 15? Mýlím se, když se mi zdá, že jich je hodně?
Jasně, museli by se naučit důležité věci pro kontakt s nevěřícími a hlavně se pak „odvázat“,
aby s nimi opravdu něco začali a náležitě v tom vytrvali…
Díváš se na tato videa, a proto odhaduji, že ty sám/sama jsi jedním z těch, kdo by takovou
církev v malém mohli brzy začít! Kdybys měl k ruce vytrénovaného věřícího
parťáka, obnovili byste si vztahové mapy, intenzivně byste se modlili a oslovovali byste svoje
nevěřící kontakty, odhaduji, že byste řádově do měsíce mohli mít kolem sebe Discovery
o pěti lidech! Vůbec bych se nedivil, kdyby vás za pár následujících týdnů modliteb a dalšího
citlivého zvaní bylo šest sedm. A mezitímco pár nových lidí uvěří, budete krok za krokem
směřovat ke všem biblickým funkcím církve.

Já vím, že malé skupiny mají tendenci být křehké. Když jeden člověk z pětipoleví, může to
být poněkud ohrožením. Domácí církve o deseti a více lidech bývají stabilnější. Proto je
důležité s naléhavými modlitbami citlivě oslovovat stále další a další. A hodně pomáhá síť,
hlavně síť vedoucích, a taky síť podobných společenství. O tom se zmiňuji v některé z dalších
lekcí.

Pane Ježíši, čím víc si procházím novozákonní podněty pro Tvoji církev, tím víc mě fascinuje,
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jak jednoduše jsi to nastavil… Dej nám prosím odvahu to znovu zkoušet, se vším všudy…


